
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 كريم كاظم جبر

استاذ محاضر في كلية الإمام الكاظم لفترة ثلاث سنوات واستاذ محاضر الرقابة والتدقيق في كلية الكوت الجامعة 
واستاذ المحاسبة الحكومية بالمعهد التقني المسيب لفترة سنة كاملة . واستاذ محاضر لعدد من دورات ترقية موظفي 

 اختصاص الحسابات الختامية .محافظة واسط في 

حاصل على شهادة البكالوريوس في العلوم المحاسبية من جامعة واسط . وحاصل على شهادة الماجستير من جامعة 
المنصورة في جمهورية مصر العربية.  وحاصل على شهادة الدكتوراه في المحاسبة من المعهد العالي للدراسات العليا 

 التجارية في جامعة سوسة جمهورية تونس . 

حاصللل علللى شللهادة اعللداد المللدربين مللن م سسللة العراقللة للتللدريب والتهايللل.  وحاصللل علللى شللهادة مللدرب مللن 
النقابلللة العاملللة للملللدربين العلللراقيين.  وحاصلللل عللللى شلللهادة خبيلللر تلللدريب وشلللهادة مستشلللار تلللدريب فلللي نقابلللة 

بغللداد.  حاصللل علللى شلللهادة اختيللار صلللاحية التللدريس مللن جامعللة واسللط . وشلللهادة المللدربين العللراقيين فللر  
طرائللق التللدريس مللن الجامعللة المستنصللرية وشللهادة سلللامة اللغللة العربيللة مللن جامعللة واسللط . والمشللاركة فللي 

 الم تمرات العلمية في العراق ومصر وتونس ونشر بحوث في مجلات محلية وعالمية .
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Kareem Kazem Jaber 

Lecturer at Imam Al-Kadhim College for a period of three years, lecturer of control and auditing at Kut University College, and professor of 
government accounting at Al-Musayyab Technical Institute for a full year. Lecturer for a number of courses for the promotion of employees of 
Wasit Governorate in the field of final accounts. 

He holds a Bachelor’s degree in Accounting Sciences from Wasit University. He holds a 
Master’s degree from Mansoura University in the Arab Republic of Egypt. He holds a PhD 
in Accounting from the Higher Institute of Commercial Studies at the University of 
Sousse, Tunisia. 

Holds a certificate of preparing trainers from Al-Araqah Foundation for Training and Rehabilitation. 
Holds a trainer certificate from the General Syndicate of Iraqi Trainers. Holds a training expert 
certificate and a training consultant certificate in the Iraqi Trainers Syndicate, Baghdad branch. 
Holds a certificate of selecting the teaching qualification from Wasit University. A certificate of 
teaching methods from Al-Mustansiriya University and a certificate of correctness of the Arabic 
language from Wasit University. Participates in scientific conferences in Iraq, Egypt and Tunisia and 
publishes research in local and international journals. 
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